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P R O T O K Ó Ł  Nr XXIV/2016 

z XXIV sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 29 grudnia 2016 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  
Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Następnie minutą ciszy uczczono pamięć śp. Waldemara Dudki.  
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad XXIV sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII sesji Rady Gminy. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej za rok 2016. 
8. Informacja Komendanta Gminnego OSP dotycząca realizacji zadań 

przeciwpożarowych na terenie gminy w roku 2016. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1)  budżetu gminy Kraszewice na 2017 rok: 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Kraszewice na 2017 rok wraz z uzasadnieniem, 
- przedstawienie opinii i wniosków Komisji Rady Gminy, 

- przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji,   

- dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami Wójta i poprawkami Komisji 
Rady Gminy, 

- głosowanie nad autopoprawkami i poprawkami, 

- głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

2) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2017-2021, 
3) zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016-2020, 

5) gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów                   
alkoholowych na 2017 r., 

10. Wnioski i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na wnioski. 
12. Zakończenie obrad sesji.     

 



 2 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano uwag ani zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek został przyjęty przez Radę Gminy.                                 

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

Nieobecna podczas głosowania radna Anna Konieczna. 
 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XXIV Sesji Rady Gminy wybrany został radny 

Daniel Pyrgiel.  
 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XXIII sesji Radna Adela Puchała oznajmiła, że 
protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskowała                          

o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                                    

z XXIII sesji Rady Gminy w dniu 25 listopada 2016 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  
(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

Nieobecna podczas głosowania radna Anna Konieczna. 

 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym             

i z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  
w dniu 25 listopada 2016 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano uwag ani zapytań. 
Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

- Komisja Rewizyjna – 7.12.2016, 
- Komisja Oświaty – 16.12.2016, 

- Komisja Rolnictwa – 19.12.2016, 

- Komisja Budżetu – 20.12.2016 

Ponadto odbyły się nw. spotkania z udziałem radnych oraz Przewodniczącego 
Rady Gminy: 

11.12 – I Jarmark Bożonarodzeniowy; podziękowania dla radnych, którzy 

udzielali pomocy w organizacji; 
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18.12 – spotkanie wigilijne w sali OSP Kraszewice; podziękowania dla radnej 

Małgorzaty Bronieckiej oraz Koła Gospodyń Wiejskich w Jaźwinach za 

przygotowanie uroczystości;    

19.12 – spotkanie wigilijne u harcerzy; Przewodniczący Rady Gminy wraz              
z radną Adelą Puchała; 

20.12 – spotkanie opłatkowe w szkole w Jeleniach; Wiceprzewodnicząca 

Rady Gminy; 

23.12 – spotkanie wigilijne KS Play Basket; Przewodniczący Rady Gminy. 
 

Radna Małgorzata Broniecka przedstawiła protokół z posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej, która odbyła się w dniu 7.12.br. i dotyczyła kontroli godzin 
ponadwymiarowych typu płatne zastępstwa doraźne, godziny dydaktyczne                 

i opiekuńczo – wychowawcze w roku szkolnym 2015/2016. 

Protokół stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
W sprawie protokołu zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Wnioski, które komisja składa powinny być przekazywane na ręce wójta i te 
nieprawidłowości powinny być wyeliminowane. Nie ma potrzeby generować 

dodatkowych kosztów posiedzenia komisji. 

Uważam także, że dyrektorzy nie powinni mieć godzin planowanych 

ponadwymiarowych, gdyż obniżyliśmy pensum, żeby mieli czas na 
dyrektorowanie w szkole. Dla mnie to jest nieprawidłowość, godziny 

ponadwymiarowe powinien wykonywać nauczyciel.” 

 
Radna Adela Puchała przedstawiła informację z komisji oświaty, która odbyła 

się dnia 16.12. br. Na posiedzeniu omawiano przede wszystkim budżet na rok 

2017, propozycje komisji zostały ujęte w tabeli, którą radni otrzymali                  

w materiałach sesyjnych. Komisja wnioskowała, aby realizować zadania 
oszczędnie, z jak najmniejszym udziałem środków własnych, wykorzystując 

możliwości pozyskania dotacji z zewnątrz, aby nie było potrzeby zaciągania 

kredytu na inwestycje.   
Radny Jan Kędzia przybliżył informacje z posiedzenia komisji rolnictwa, 

która odbyła się w dniu 19.12. br. Pan Wójt poinformował komisję                         

o funkcjonowaniu wodociągu i kanalizacji. Pobieranie wody do badań 

odbywa się w wyznaczonych punktach naszej gminy, są to: budynek Urzędu 
Gminy, budynek Gminnej Spółdzielni oraz Dom Wiejski przy ul. Kwiatowej. 

Badania są przeprowadzane w laboratorium Strzegowa. Wydobycie wody 

może być zwiększone do 40m3 w studni w Rencie. Przekazano też informację 

o złożonym wniosku na dofinansowanie modernizacji sieci wodociągowej               
w dziale gospodarka wodno-ściekowa w ramach PROW na lata 2014-2020 do 

Urzędu Marszałkowskiego. Zostało też przybliżone Rozporządzenie 

Wojewody Wielkopolskiego z 28.12.2006 r. w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Kraszewice: gmina Czajków, Kraszewice, Brzeziny o liczbie 

mieszkańców 8400. Jest to system kanalizacji zbiorczej, zakończony 
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oczyszczalnią ścieków w m. Mączniki. Rozporządzenie utrudnia nam 

pozyskanie dofinansowania do wniosku, który został złożony w Urzędzie 

Marszałkowskim. Niektóre samorządy skutecznie wystąpiły o uchylenie tego 

rozporządzenia. Wniosek spełnia warunki w PROW i w rozporządzeniu 
Ministra Rolnictwa z dnia 14. lipca br. Komisja zaopiniowała projekt budżetu 

na 2017 rok, wykazano oszczędności w poszczególnych działach na kwotę 

87.625 zł. Zmiany wydatków budżetowych, ustalone przez komisję rolnictwa 

są w materiałach sesyjnych.  
Radny Jan Wojtaszek przedstawił informacje z posiedzenia komisji budżetu 

w dniu 20.12.br.: 

„Komisja głównie zajmowała się budżetem, poruszana także była sprawa 
wyjaśniana przez pana Wójta zatrudnienia komendanta straż. Przedstawiony 

został dokument prawny; różnimy się w tej kwestii, że ja twierdzę, że 

komendant może być zatrudniony, pan Wójt mówi, że musi być zatrudniony.” 

 
W sprawie informacji nie zgłaszano uwag ani zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe informacje do akceptującej wiadomości. 

 
Punkt 7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej za rok 

2016. 

Sprawozdanie przedstawił przewodniczący GSW Kraszewice,                     

p. Stanisław Tyrakowski.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek: „Krótko przed sesją dzwoniłem do naszego sekcyjnego 
i okazało się, że nie podpisywał żadnych protokołów z wykonanych prac                       

w Racławicach, pytanie, jak przedstawia się ta sprawa. 

Drugie pytanie: pan przewodniczący obiecał, że pozyska dodatkowe środki 

zewnętrzne, czy udało się pozyskać.” 
Przewodniczący GSW odp., że w chwili obecnej nie odpowie na zadane 

pytania. Szczegółowe informacje zostaną przedstawione na zebraniu walnym 

Spółki Wodnej. Sesja świąteczna nie jest miejscem na omawianie spraw 
Gminnej Spółki Wodnej.  

Radny Jan Wojtaszek: „Panie przewodniczący, komisja budżetowa dała 

dodatkowe 5 tys. zł i nam się należy taka informacja.” 

Przewodniczący GSW poinformował, że w odpowiednim czasie zostanie 
przedstawiona szczegółowa informacja.  

Radny Jan Kędzia stwierdził, że rok budżetowy jeszcze się nie zakończył, 

pewne sprawy należy doprecyzować. Szczegóły zostaną przedstawione na 

walnym zebraniu.   
 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano innych uwag i zapytań.  

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości 
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Punkt 8. Informacja Komendanta Gminnego OSP dotycząca realizacji 

zadań przeciwpożarowych na terenie gminy w roku 2016. 

Informację przedstawił Komendant Gminny OSP, Zbigniew Gołdyn.    

Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

W sprawie informacji nie zgłaszano uwag ani zapytań.  

Rada Gminy przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości. 

 
Punkt 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) budżetu gminy Kraszewice na 2017 rok: 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 
Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2017 rok przedstawił  

szczegółowo Skarbnik Gminy po stronie dochodów i wydatków.  

 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Kraszewice na 2017 rok wraz z uzasadnieniem, 

Wójt Gminy przedstawił Uchwałę nr SO-0952/53/4/Ka/2016 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia                       
15 grudnia 2016 r. wraz z uzasadnieniem. 

Ww. uchwała wyraża pozytywną opinię o projekcie uchwały budżetowej                        

z zastrzeżeniami opisanymi w uzasadnieniu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Wójt Gminy przedstawił Uchwałę nr SO-0951/84/D/4/Ka/2016 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia                       
15 grudnia 2016 r. w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania 

deficytu przez Gminę Kraszewice przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej na 2017 rok.  

Ww. uchwała wyraża pozytywną opinię o możliwości sfinansowania 
deficytu.  

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 
Wójt Gminy przedstawił Uchwałę nr SO-0957/53/4/Ka/2016 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia                       

15 grudnia 2016 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2017-2021. 
Ww. uchwała wyraża opinię pozytywną z zastrzeżeniami oraz uwagami. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

- przedstawienie opinii i wniosków Komisji Rady Gminy, 
Skarbnik Gminy przedstawił poszczególne zmniejszenia oraz zwiększenia 

wydatków w budżecie, zaproponowane przez komisje.  

Propozycje komisji dotyczące zmian w uchwale w sprawie budżetu gminy 
Kraszewice na 2017 rok stanowią załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
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- przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji,   

Wójt Gminy poinformował, że stanowisko w sprawie budżetu przedstawił na 

komisjach, akcentując ważne inwestycje. Na przyszły rok zaplanowano 

reorganizację Urzędu, aby udało się zrealizować poszczególne zadania. Na 
dzień dzisiejszy zmniejszono wydatki w szkołach, które w razie potrzeby 

można przywrócić. Należy jak najszybciej ogłosić przetargi na zadania 

inwestycyjne oraz utrzymać dotychczasowy poziom promocji gminy, aby 

mieszkańcy mogli skorzystać ze zróżnicowanej oferty wydarzeń kulturalnych. 
Oszczędności poszczególnych wydatków zostaną przeznaczone na konieczne 

do realizacji inwestycje. Wójt Gminy zwrócił się do radnych z prośbą                      

o przyjęcie budżetu na rok 2017. 
 

- dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami Wójta i poprawkami Komisji 

Rady Gminy, 

Radny Jan Wojtaszek: 
„Dział 750 Urzędy Wojewódzkie podano, że razem wydatki wynoszą 43.400 

zł i w całości są pokrywane z otrzymanej dotacji. Na komisji budżetowej 

okazało się, że te wydatki które dokładamy do tego działu zostały 
przeniesione do Urzędu Gminy. Sprawa była już poruszana wcześniej kiedyś 

na sesji i padło stwierdzenie, że gmina może wystąpić z wnioskiem do 

Wojewody o zwiększenie dotacji na zadania zlecone. Proponowałbym, żeby 

jednak z takim pismem do Wojewody wystąpić. Uważam, że pełna kwota 
powinna być w tym dziale pokazana.” 

Skarbnik Gminy odp., że kwotę 43.400 zł przeznaczamy na realizację zadań 

zleconych przez Urząd Wojewódzki. Są to zadania, które od wielu lat 
realizujemy: rejestracja działalności gospodarczej, ewidencja ludności oraz 

obrona cywilna. Koszty realizacji ww. zadań są jednak wyższe niż 

przekazywana dotacja. Wcześniej całość wydatków ponoszonych na zadania 

zlecone  pokazano w dziale 750, jednak zgodnie z zastrzeżeniami RIO należy 
wykazywać tylko kwotę faktycznie otrzymaną, dlatego różnicę wydatków 

należało przenieść do Urzędu Gminy. Sprawa była poruszana na Komisji 

Budżetowej, gdzie również udzielono szczegółowych wyjaśnień. Wniosek                
w sprawie podwyższenia kwoty dotacji wraz z uzasadnieniem zostanie 

skierowany do Wojewody. 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Zgodnie z wnioskiem z Komisji Budżetowej uważam, że należy przyjąć 
nowe zadanie w dziale 400; „Poszukiwanie drugiego ujęcia wody w Rencie”, 

gdyż płacimy za wodę z Grabowa dla mieszkańców Jaźwin, Racławic                      

i Mącznik. Chociaż wykonamy zadanie na kredyt, to i tak się zwróci, a być 

może jest szansa na uzyskanie dotacji. Ponawiam wniosek, żeby przeznaczyć 
5 tys. zł na nowe zadanie: poszukiwanie wody w Rencie. Środki na ten cel 

proponuje się przeznaczyć z rezerwy budżetowej.” 

Radna Adela Puchała zwróciła uwagę na zastrzeżenia RIO odnośnie 
przeznaczenia na dokształcanie 1% planowanych rocznych środków na 

wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Zgodnie z przedstawionymi uwagami 
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zaplanowane na ten cel wydatki stanowią wartość 0,55%. Radna zapytała, czy 

nie należało by skorygować planu wydatków na dokształcanie.  

Skarbnik Gminy odp., że przedział środków przeznaczanych na dokształcanie 

wynosił od 0,5% do 1%. W bieżącym roku nie ma uchwał 
okołobudżetowych, dlatego stosuje się wartość 1% bez rozgraniczenia. 

Wydatki na dokształcanie zostały umieszczone w budżetach szkół. 

Regionalna Izba Obrachunkowa wzięła pod uwagę całość wydatków na 

wynagrodzenia w oświacie, łącznie z pracownikami obsługi, a w zakresie 
doskonalenia zawodowego należało wyszczególnić tylko nauczycieli. Sprawa 

jest w trakcie wyjaśniania, zostaną dokonane zmiany w tym zakresie w każdej 

szkole.  
Radny Jan Kędzia stwierdził, że sołtysi z terenu gminy upoważnili radnego 

do złożenia wniosku w sprawie dofinansowania badań gleby na terenie gminy 

przez Okręgową Stację Chemiczno-Rolniczą w Poznaniu. Na Komisji 

Rolnictwa przegłosowano przyznanie kwoty 5 tys. zł na ten cel. Na Komisji 
Budżetu nie było pozytywnej opinii w tej sprawie, przy dwóch głosach „za”              

i trzech „przeciw” nie przychylono się do przekazania ww. kwoty. Okazało 

się, że radni, którzy są rolnikami głosowali „przeciw”. Ostatecznie Komisja 
Budżetu opowiedziała się za przeznaczeniem 3 tys. zł na badania gleby. 

Zdaniem radnego chodzi o zmniejszenie zużycia nawozów oraz 

produkowanie zdrowej żywności, co jest sprawą bardzo ważną. Radny 

zawnioskował o przeznaczenie kwoty 5 tys. zł na dofinansowanie badań 
gleby, które to środki proponuje się przeznaczyć z rezerwy budżetowej. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że głosowanie odbędzie się                

w ramach propozycji zmniejszeń i zwiększeń budżetowych poszczególnych 
komisji. 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Chodzi o przeznaczenie kwoty 9 tys. zł na zakup materiałów na potrzeby 

OSP po 1.000 zł dla każdej jednostki. Komisja Rolnictwa przyznała,                      
a Komisja Budżetowa odrzuciła tę propozycję. Przeprowadziłem rozmowy                

z zarządem OSP i zarząd stwierdził, że jest za przyznaniem tych pieniędzy.             

A u nas na Komisji Budżetowej jeden z radnych wprowadził pozostałych 
radnych w błąd, że zarząd był przeciwko. A zarząd jest za przyznaniem 

środków.” 

Wójt Gminy poinformował, że pismo ze Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych wpłynęło w dniu 22.12. br. Termin składania wniosków do 
budżetu wyznaczono na dzień 15.10., o czym wszyscy wiedzieli. Wójt Gminy 

odczytał treść pisma Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP, Zarządu 

Oddziału Gminnego w Kraszewicach wraz z załączona uchwałą, które 

podpisał Prezes Zarządu Gminnego OSP Z. Kubasik. W budżecie gminy 
zapewniono środki na funkcjonowanie jednostek OSP, tylko proponuje się 

inny sposób finansowania. Należy podkreślić, że Rada Gminy nie jest 

przeciwna przekazywaniu środków na potrzeby jednostek OSP.   
Radny Radosław Gatkowski stwierdził, że jest przeciwny przekazywaniu 

kwoty po 1.000 zł dla każdej jednostki. Dla każdego najważniejszą sprawą 
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jest bezpieczeństwo, a tylko dwie jednostki z terenu gminy są w Krajowym 

Systemie Ratowniczo – Gaśniczym. Ponadto, również Komendant Gminny 

OSP jest przeciwny dotowaniu pozostałych jednostek, które nie zapewniają 

bezpieczeństwa. Jeżeli będzie potrzeba przekazania środków na rzecz danej 
jednostki, to w budżecie są środki na ten cel. Należy również dobrze 

wykorzystywać sale OSP, które w większości są wyremontowane i powinny 

służyć organizacji imprez okolicznościowych. Uzyskane w ten sposób 

dochody można przeznaczać na potrzeby jednostki.  
Radny Jan Wojtaszek: 

„Składałem wniosek z zebrania delegatów i przedstawicieli, które odbyło się 

w maju i był przegłosowany jednogłośnie. Składałem wniosek w imieniu tych 
wszystkich strażaków, którzy byli na zebraniu. Bardzo dobrze, że 

przyznajemy środki na Koła Gospodyń, które korzystają także ze strażnic, 

łącznie ze zużyciem energii. Do tej pory to działało w ten sposób, że jak  

dostaliśmy dotację, załóżmy 1.000 zł, to mogliśmy kupić pewne rzeczy, a na 
energię płaciliśmy ze swoich. Jak nie mam pieniążków załóżmy z wynajmu 

sklepu, to trzeba zapłacić z dotacji. Dojdzie do tego, że te małe jednostki 

padną. Jeżeli to ma iść w tym kierunku, to proszę bardzo.” 
Wójt Gminy odp., że na terenie gminy jest 9 jednostek OSP. Przekazanie dla 

każdej z nich kwoty 1.000 zł daje razem 9 tys. zł. Jednak w budżecie 

zaplanowano znacznie większe środki na prace remontowe w jednostkach,            

tj. 20 tys. zł, co daje zwyżkę wydatków na straże o 100%. Zachodzi więc 
pytanie , czy dyskusja zmierza do zmniejszenia, czy zwiększenia środków na 

OSP. Zmianie ulega tylko sposób finansowania straży. Wymagamy 

oszczędności w oświacie i w innych jednostkach, to należy podejść do sprawy 
obiektywnie.  

Radny Jan Wojtaszek: 

„Panie wójcie, tu nie chodzi o remonty, tylko o utrzymanie małych jednostek. 

W przenośni to są remonty, ale te 1.000 zł to jest podstawowe utrzymanie 
małych jednostek. Nie mylmy pojęć.” 

Radny Jan Kędzia zwrócił się z zapytaniem do sołtysa sołectwa Kuźnica 

Grabowska, ze względu na nieobecność dyrekcji szkoły, czy przy wykonaniu 
termomodernizacji budynku szkoły jest potrzeba rozbudowy oddziału 

przedszkolnego. 

Wójt Gminy odp., że są plany budowy nowego przedszkola w Kraszewicach. 

Nie będzie zatem zmian lokalowych po wykonaniu termomodernizacji szkoły 
w Kuźnicy Grabowskiej pod kątem utworzenia oddziału przedszkolnego. 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że na terenie gminy funkcjonują obecnie trzy 

oddziały przedszkolne, tj. w szkole w Głuszynie, w Kuźnicy Grabowskiej                            

i w Kraszewicach. Zachodzi zatem pytanie, czy mieszkańcy Głuszyny, czy 
Kuźnicy Grabowskiej będą przywozić dzieci do nowego przedszkola.  

Wójt Gminy odp., że wybór przedszkola należy do rodziców, którzy mogą 

posłać dziecko niekoniecznie do placówki w naszej gminie, ale również                  
w innych miejscowościach. Obecnie trwają starania o pozyskanie środków na 

budowę nowego przedszkola w centrum Kraszewic. 
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Radny Adrian Kruszakin zwrócił uwagę na rozwijające się sekcje dziecięce               

i młodzieżowe klubów sportowych. W związku z powyższym radny 

zawnioskował o przyznanie kwoty 5 tys. zł z rezerwy budżetowej                               

z przeznaczeniem na pokrycie kosztów organizacyjnych, tj. udział                           
w rozgrywkach, współzawodnictwo, zakup strojów i inne konieczne wydatki.  

Radny Jan Wojtaszek: 

„Mam przed sobą uchwałę z kwietnia 2010 roku w sprawie zasad oddawania 

w dzierżawę lub najem nieruchomości stanowiących własność Gminy 
Kraszewice oraz zarządzenie wójta w sprawie ustalenia wysokości stawki 

czynszu dzierżawnego za grunt stanowiący własność gminy z roku 2013. 

Chodzi mi o to, że realizując te uchwały można zwiększyć dochody budżetu. 
Paragraf 6. mówi, że: „Jeżeli dzierżawca lub najemca utracił tytuł prawny do 

nieruchomości w wyniku wygaśnięcia lub rozwiązania umowy, a korzysta                 

z nieruchomości, zobowiązany jest uiścić na rzecz Gminy odszkodowanie 

odpowiadające wysokości czynszu, jaki Gmina mogłaby otrzymać z tytułu 
wydzierżawienia lub wynajęcia nieruchomości.” A zarządzenie § 1: „Ustala 

się stawkę czynszu dzierżawnego za grunty pod stawami stanowiące własność 

Gminy Kraszewice oddane w dzierżawę w drodze bezprzetargowej,                        
w wysokości 0,03 zł za 1 m2 powierzchni w stosunku rocznym. Dalej w § 4: 

„Ustala się opłatę za bezumowne użytkowanie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Kraszewice w wysokości 200% stawki czynszu 

dzierżawnego wymienionego w § 1.” Chodzi o to, żeby te uchwały 
realizować. Mamy taką informację, że część dzierżawców nie płaci, żeby tą 

uchwałę realizować, wtedy zwiększą się dochodu budżetu.” 

 
- głosowanie nad autopoprawkami i poprawkami, 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przeprowadzenie głosowania nad 

poszczególnymi zmniejszeniami oraz zwiększeniami wydatków                        

w budżecie, zaproponowanymi przez komisje.  
Zmniejszenia: 

1) Urząd Gminy – 15 tys. zł  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 
W głosowaniu uczestniczyła nieobecna na początku sesji radna Anna 

Konieczna. 

2) Dotacja Komendy powiatowej Policji w Ostrzeszowie na zakup 

samochodu policyjnego – 1.000 zł  
(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

3) Szkoła Podstawowa Kraszewice (opał) – 10 tys. zł 

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 

4)  Szkoła Podstawowa Kuźnica Grabowska (opał) - 10 tys. zł 
(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

5) Gimnazjum (opał) – 10 tys. zł 

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 
6) Szkoła Podstawowa Kraszewice (energia elektryczna) – 3 tys. zł 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 
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7) Gimnazjum (energia elektryczna) - 3 tys. zł 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

8) Gimnazjum (usługi w tym odśnieżanie dachu) – 5 tys. zł  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 
9) Szkoła Podstawowa Kraszewice (dokształcanie nauczycieli) – 5 tys. zł 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Radny Jan Wojtaszek zwrócił uwagę, że nie głosowano zmniejszenia zadania 
remontu podłogi na hali w Gimnazjum o kwotę 30 tys. zł. 

Radny Adrian Kruszakin przypomniał, że był wnioskodawcą 

przeprowadzenia remontu parkietu hali sportowej. Obiekt jest 
wykorzystywany przez 7 dni w tygodniu, organizuje się wiele imprez, 

wydarzeń sportowych, w których biorą udział drużyny z terenu województwa, 

a nawet kraju. Remont jest konieczny ze względu na zużycie po wielu latach 

użytkowania.  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że głosowanie zmian komisji 

dotyczy propozycji najdalej idących. Tylko Komisja Oświaty zaproponowała 

zmniejszenie wydatków na remont podłogi hali, pozostałe komisje nie 
uwzględniły wniosku, dlatego też nie przewiduje się głosowania tego 

zmniejszenia.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że na sesji powinien być obecny radca 

prawny w celu rozstrzygania ewentualnych kwestii proceduralnych.  
Dyrektor SP Kraszewice, Robert Dziwiński potwierdził zdanie radnego                   

A. Kruszakina. Współczynnik ścieralności posadzki hali po 15 latach 

użytkowania na pewno uległ zużyciu i na pewno konieczne jest 
przeprowadzenie odnowienia. Pan Dyrektor zapytał, czy zostanie wykonana 

ta sama nawierzchnia, jaką zastosowano poprzednio. 

Wójt Gminy odp., że obecnie trwa zbieranie ofert na wykonanie zadania. 

Remont ma na celu jak najmniejszą ingerencję w nawierzchnię posadzki. 
Należy dość wcześnie przystąpić do realizacji zadania, ponieważ                               

z początkiem roku jest szansa na uzyskanie korzystnej ceny. Na 

przeprowadzenie remontu zabezpieczono w budżecie kwotę 30 tys. zł, która 
jednak może być niewystarczająca. Być może uda się pozyskać środki                      

z zewnątrz na ten cel. Na hali sportowej odbywają się rozgrywki z udziałem 

drużyn z całego kraju, dlatego ważna jest odpowiednia jakość nawierzchni.  

Radny Adrian Kruszakin dodał, że prawdopodobnie wierzchnia warstwa 
będzie szlifowana i nałożona nowa nawierzchnia. Radny zaproponował, aby 

skonsultować to zadanie z firmą, która poprzednio wykonywała posadzkę.  

Radny Jan Wojtaszek zapytał, czy szkoła może wystąpić z wnioskiem                     

o dofinansowanie zadania. 
Wójt Gminy odp., że na chwilę obecną nie ogłoszono naborów na tego typu 

zadania, jednak jeżeli się pojawią, to wniosek zostanie złożony.  

Dyrektor Gimnazjum, Maria Sobieraj zwróciła uwagę, że utrzymanie hali 
sportowej, w tym opłaty za energię, należy do obowiązków Gimnazjum.                    

Hala jest użytkowana przez wszystkie kluby sportowe z terenu gminy. Wpłaty 
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za korzystanie z obiektu nie są w stanie zrównoważyć wszystkich 

ponoszonych wydatków.  

 

10) Szkoła Podstawowa Kuźnica Grabowska (dokształcanie nauczycieli) 
+250 zł  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

11) Przedszkole (dokształcanie nauczycieli) + 325 zł  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 
12) Gimnazjum (dokształcanie nauczycieli) – 3.200 zł 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

13) Dowozy uczniów do szkół – 20 tys. zł 
(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

14) Biblioteka – 8 tys. zł 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 
Zwiększenia  

W pierwszej kolejności przeprowadzono głosowanie wniosków składanych 

przez radnych: 
 

Wniosek radnego J. Kędzi o przeznaczenie kwoty 5 tys. zł na dofinansowanie 

badań gleby, które to środki proponuje się przeznaczyć z rezerwy budżetowej. 

W wyniku głosowania radni opowiedzieli się za odrzuceniem wniosku. 
(za – 3 głosy, przeciw – 9 głosów, wstrzymało się – 3 głosy). 

 

Wnioski radnego Jana Wojtaszka w sprawie: 
- przeznaczenia kwoty 9.000 zł na zakup materiałów na potrzeby OSP po 

1.000 zł dla każdej jednostki. 

W wyniku głosowania radni opowiedzieli się za odrzuceniem wniosku. 

(za – 6 głosów, przeciw – 8 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 
- utworzenia nowego zadania w dziale 400; „Poszukiwanie drugiego ujęcia 

wody w Rencie” i przeznaczenie na ten cel kwoty 5 tys. zł z rezerwy 

budżetowej. 
W wyniku głosowania radni opowiedzieli się za odrzuceniem wniosku. 

(za – 7 głosów, przeciw – 7 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 

 

Radna Adela Puchała stwierdziła, że kwestia wody jest istotna, dlatego należy 
poważnie potraktować złożony wniosek.   

Wójt Gminy odp., że sprawa była już kilkukrotnie wyjaśniana, na Komisji 

Rolnictwa i Budżetu. Koszt zadania wyniesie 10 razy więcej niż 

wnioskowane 5 tys. zł. Poprzez zabezpieczenie ww. kwoty będzie mniej 
środków na inne zadania. Aby ogłosić przetargi należy mieć zapewnione 

odpowiednie kwoty w budżecie. W dziale 400 wydzielono środki na „inne” 

wydatki, gdzie bieżące zadania są finansowane. Inwestycja nie będzie zatem 
wyodrębniana w ramach określonego zadania. Kwestia wody jest istotna                 

i nikt temu nie zaprzecza, jednak należy ustalić kolejność zadań. Ujęcie wody 
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planuje się wykonać w obrębie „trójkąta” obejmującego miejscowości Renta, 

Jaźwiny i początek Racławic. Informacje o postępie prac będą przekazywane 

na bieżąco.  

 
Wniosek radnego A. Kruszakina o przyznanie kwoty 5 tys. zł z rezerwy 

budżetowej z przeznaczeniem na sekcje dziecięce i młodzieżowe klubów 

sportowych. 

W wyniku głosowania radni opowiedzieli się za realizacją wniosku.  
(za – 9 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 6 głosów). 

 

Następnie przeprowadzono głosowanie w sprawie zwiększeń 
zaproponowanych przez komisje: 

1) dofinansowanie badań gleb na terenie naszej gminy – 3 tys. zł 

(za – 10 głosów, przeciw – 1 głos, wstrzymało się – 4 głosy). 

2) budowa chodnika przy drodze gminnej w m. Kuźnica Grabowska „za 
rzeką” (wykonanie dokumentacji) – 5 tys. zł 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

3) wykup nieruchomości – 40 tys. zł 
(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 2 głosy). 

4) Szkoła Podstawowa Kraszewice (zakup i wymiana świetlówek 

energooszczędnych) – 3 tys. zł 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 
5) Gimnazjum (zakup i wymiana świetlówek energooszczędnych w części 

klas) – 3 tys. zł 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 
6) badania profilaktyczne mieszkańców naszej gminy – 2 tys. zł 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

7) KGW (700 zł na każde koło + po 150 zł dla koła które weźmie udział                

w Jarmarku Wielkanocnym i Jarmarku Bożonarodzeniowym) – 3.300 zł 
(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 

8) rezerwa budżetowa ogólna – 28.325 zł (do kwoty 148.325 zł) 

(za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 3 głosy). 
 

- głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  
kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXIV/140/2016 w sprawie 

budżetu gminy Kraszewice na rok 2017, 

która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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Radny Jan Wojtaszek: 

„W budżecie przeznaczono kwotę 10 tys. zł na remont elewacji budynku OSP 

w Głuszynie. Ja tam przejeżdżałem i widziałem, że elewacja jest pięknie 

pomalowana. Co będzie naprawiane za te 10 tys. zł.” 
Sołtys Józef Adamus odp., że radny przejeżdżał, ale nie przyglądał się 

dokładnie, w jakim stanie jest elewacja. Za dwa lata planuje się uroczyste 

obchody jubileuszu 100-lecia jednostki, dlatego remont jest konieczny do 

realizacji.  
Wójt Gminy dodał, że elewacja budynku wymaga odświeżenia, zwłaszcza od 

strony pól, gdzie nawierzchnia jest w znacznie gorszym stanie. Gdyby 

jubileusz przypadał w jednostce OSP Racławice, czy w innej miejscowości, 
na pewno przeprowadzono by konieczne remonty.  Wydatki na ten cel zostały 

przewidziane w prowizorium budżetowym, które jest dostępne od 

15.listopada. Radny nie zgłaszał uwag podczas obrad komisji. W ocenie 

Wójta zadanie jest zasadne i będzie realizowane.  
Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że przekazanie środków na remont budynku 

powinno być uwarunkowane pozyskaniem dofinansowania z zewnątrz na ten 

cel. Najpierw jednostka OSP powinna przystąpić do konkursu, aby była 
pewność, że na realizację zadania zostanie przyznana dotacja z innego źródła 

poza budżetem gminy.  

 

Wójt Gminy przekazał podziękowania za podjęcie uchwały budżetowej oraz 
oznajmił, że podejmie starania o dobrą realizację budżetu. 

 

2) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2017-2021, 
Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie przedstawionego projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi             

i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zapytał, gdzie zostały pokazane środki na wykonanie 
opracowania Gminnego Programu Rewitalizacji. 

Skarbnik Gminy odp., że realizację zadania zapisano w tabeli w załączniku nr 

2 z rozbiciem na dwa lata. W bieżącym roku wydatkowano 11.100 zł,                   
a w roku 2017 planuje się drugi etap realizacji za kwotę 24.920 zł. Łączne 

wydatki na opracowanie Gminnego Programu Rewitalizacji wyniosą zatem 

36.020 zł. Zadanie zostanie wykonane z większościowym udziałem środków 

z zewnątrz. 
Radny Jan Kędzia zwrócił uwagę, że zgodnie z opinią RIO w sprawie WPF  

w punkcie II 2. przedstawiono zastrzeżenia i uwagi, zgodnie z którymi                   

występują rozbieżności pomiędzy załącznikami projektu WPF i danymi 

wynikającymi z projektu uchwały budżetowej na 2016 rok. W związku                   
z powyższym radny zapytał, czy błędne zapisy zostały poprawione. 

Skarbik Gminy odp., że  uwagi dotyczą zapisów w tabelach zamieszczonych 

w załączniku nr 1 do WPF, które powinny być zgodne z wyjaśnieniami RIO. 
Rozbieżności wynikają z faktu, że budżet na etapie projektowania ulegał 

zmianom. Jednak nie wszystkie kwoty zawarte w budżecie zostały 
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skorygowane, dlatego błędne zapisy znalazły się w projekcie WPF.  

Ostateczne wartości w uchwale ulegną jednak zmianie po przyjęciu zmian              

w budżecie na dzisiejszej sesji. Gotowa uchwała będzie uwzględniała 

wszystkie uwagi i zmiany wskazane przez RIO. 
Wójt Gminy dodał, że dane w projekcie uchwały zostaną poprawione po sesji, 

zgodnie z uwagami RIO. Głosowanie dotyczy ogólnego kształtu WPF                     

z uwzględnieniem zastrzeżeń Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

 
Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 
W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

11 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 10 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 1 głos) i podjęła uchwałę Nr XXIV/141/2016 w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2017-2021, 

która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Nieobecni podczas głosowania radni: 

Małgorzata Broniecka, Sylwester Gołdyn, Marcin Cichosz, Adela Puchała  
 

3) zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie przedstawionego projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi             
i zapytania: 

Radny Jan Kędzia przekazał informację do radnych odnośnie nabycia 

gruntów pod budowę ścieżki w kierunku Podrenty. W wyniku rozmowy                   
z p. Józefem Łuszczek radny uzyskał informacje, że p. Krawczyk przekazał 

pas gruntu wiosce z przeznaczeniem na budowę ścieżki rowerowej. W zamian 

otrzymał łąkę za młynem, którą to sprzedał p. Ludwikowi Golanowskiemu. 

Zachodzi zatem pytanie, czy będziemy po raz drugi kupować grunty, które 
zostały już przekazane na rzecz gminy.  

Wójt Gminy odp., że radny powinien przedstawić konkretne dokumenty, 

potwierdzające własność ww. gruntów. Poczyniono rozeznanie w archiwum 
w Sieradzu oraz w Wieluniu, a także w Urzędzie Gminy i nie udało się 

znaleźć informacji, która byłaby potwierdzeniem własności. Skoro nie ma 

konkretnego dokumentu, musimy się odnosić do istniejącego stanu 

faktycznego. Wobec tego podjęto decyzję o wycenie i o procedurze wykupu 
tego gruntu. 

Radny Jan Wojtaszek: 

„Na komisji rolnictwa była wg. mnie niby właścicielka i nawet mieszkańcy 

stwierdzili, że droga ta powinna być przejęta przez tzw. zasiedzenie. 
Uważam, że w ogóle sama procedura, tak jak mówi Pan Wójt, jest zła. Na 

komisji opiniując tą uchwałę nie miałem wyceny gruntów. Wycena polegała 

na tym, że najpierw dogadano cenę a potem zrobiono wycenę przez 
rzeczoznawcę , w granicach 180, czy 200 tys. zł za hektar, to jest bardzo dużo 



 15 

na naszym terenie. Ja nie wiem, czy do wyceny rzeczoznawcy nie doczepią 

się organy ścigania.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, przez kogo powinno być 

zasiedzenie gruntów, zgodnie z opinią radnego. 
Radny Jan Wojtaszek odp., że zasiedzenie powinno być dokonane przez 

gminę.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że na potrzeby ścieżki rekreacyjnej konieczna jest 

szerokość gruntów na 2,5 m. Ponadto radny po raz kolejny insynuuje, że 
sprawa została „dogadana” i na tej podstawie wykonano wycenę. Należy być 

ostrożnym w rzucaniu takich podejrzeń. Sesja jest protokołowana i takie 

wypowiedzi są podstawą do wytoczenia sprawy sądowej. Pracownik urzędu 
zlecił wykonanie wyceny na polecenie wójta. Nie można w ten sposób 

bezkarnie pomawiać, bo to nie jest po raz pierwszy. Jeżeli jest w tej sprawie 

dokument, to można się do niego odnieść. A jeżeli dokumentu nie ma, to 

sprawa jest konsultowana z radcą prawnym i następnie zlecono wycenę. Nie 
można zatem twierdzić, że ktoś się w tej sprawie „dogadywał”. Należy przede 

wszystkim wziąć pod uwagę fakt, że grunt nie jest nabywany                              

z przeznaczeniem na pole uprawne, tylko pod inwestycję, stąd na pewno 
wynika określona cena. Właściciel może zażądać ceny trzykrotnie wyższej. 

Na każdym zebraniu Rady Sołeckiej pada pytanie, kiedy zadanie będzie 

realizowane, co może potwierdzić radny Łuszczek. Dla mieszkańców jest to 

zatem ważna inwestycja. Mamy szansę pozyskania środków z OLGD na ten 
cel. Najpierw jednak grunty muszą stać się własnością gminy. Na dzień 

dzisiejszy wyczerpano wszystkie możliwości udokumentowania tego faktu. 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że nikt nie jest przeciwny budowie ścieżki. 
Zdaniem radnego, to nie Urząd Gminy popełnił błędy, tylko wydział geodezji 

oraz rejestru gruntów w roku 1958. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   
innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 
13 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 11 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 2 głosy) i podjęła uchwałę Nr XXIV/142/2016 w sprawie 

zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

która stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu uczestniczyli nieobecni poprzednio radni: 

Małgorzata Broniecka, Sylwester Gołdyn 

Nieobecni podczas głosowania radni: Marcin Cichosz, Adela Puchała  

 
 4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016-2020, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 
Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano    

uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  
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kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXIV/143/2016 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016-2020, 

która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Marcin Cichosz, Adela Puchała  
 

5) gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów                   

alkoholowych na 2017 r., 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący GKRPA, radny Radosław 

Gatkowski.   

W sprawie przedstawionego projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi             

i zapytania: 
Radny Jan Kędzia zapytał, czy jest możliwość uzyskania dofinansowania na 

organizację spotkania integracyjnego mieszkańców sołectwa, połączonego              

z prelekcją odnośnie szkodliwości spożywania alkoholu, którą przedstawi  
specjalista w zakresie profilaktyki antyalkoholowej.   

Przewodniczący GKRPA odp., że program przewiduje taką możliwość, co 

zostało uregulowane w punkcie VII. 3. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał, czy zaplanowano określoną ilość posiedzeń 
komisji w ciągu roku. 

Przewodniczący GKRPA odp., że ilość posiedzeń komisji jest uzależniona od 

złożonych wniosków, pism od prokuratury i innych spraw bieżących. Nie 
można zatem z góry zaplanować, jak często komisja ma odbywać 

posiedzenia.  

Radny Jan Wojtaszek zapytał, czy nie należało by wprowadzić możliwości 

pisania wniosków o dofinansowanie do GKRPA na początku roku, tak jak to 
się odbywa przy uchwalaniu budżetu. 

Wójt Gminy odp., że przyzwyczailiśmy się do tego, że wnioski                                

o dofinansowanie w ramach funduszy GKRPA składają organizatorzy imprez, 
co nie powinno mieć miejsca, ponieważ środki mają być przeznaczane ściśle 

wg. przepisów na działania przeciwalkoholowe. Spożywanie alkoholu na 

festynie, zorganizowanym przy dofinansowaniu GKRPA grozi nałożeniem 

kary finansowej nie tylko na organizatorów, ale także na gminę, która 
przekazuje dotację. Zorganizowanie kilkuminutowego wykładu, a następnie 

spożywanie alkoholu samo w sobie zaprzecza idei profilaktyki 

antyalkoholowej. Dofinansowanie tego typu imprez powinno się odbywać              

w ramach środków w dziale promocji. 
Radny Jan Wojtaszek: 

„Nie można ograniczać działalności do jednej czy dwóch dziedzin. To 

reguluje regulamin, czy mogą na to iść środki, czy nie mogą. Jeżeli regulamin 
nie pozawala na przekazanie środków, to można nie przyznać. Każdy składa 

wniosek i skoro regulamin pozwala dotować jakąś działalność, to środki 
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należy przekazać.” 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano    

innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 
W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXIV/144/2016 w sprawie  

Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów                   

alkoholowych na 2017, 

która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Nieobecni podczas głosowania radni: Marcin Cichosz, Adela Puchała. 
 

Punkt 10. Wnioski i zapytania radnych. 

1) Radna Małgorzata Broniecka zapytała, jakie są szanse na realizację 

zadania przebudowy drogi w Jaźwinach. Zgodnie z informacją wójta nie ma 
szans na uzyskanie dofinansowania.  

Wójt Gminy odp., że Wojewoda przeznacza na wykonanie 26. zadań na 

drogach gminnych kwotę 64 mln zł. Inwestycja w Jaźwinach znajduje się                   
w chwili obecnej na liście rankingowej. Być może jednak samorządy 

zrezygnują z części zadań. Druga alternatywa dotyczy oszczędności po 

przetargowych. Projekty na zadania zawsze są planowane ze zwyżką, więc 

przy realizacji 26 inwestycji można liczyć na pewne oszczędności.               
W ostateczności zadanie zostanie rozbite na dwa etapy i będzie realizowane 

przez 2 lata. Remonty nawierzchni pochłaniają znaczne środki, które mogą 

być przeznaczone na budowę drogi. Problemem jest jednak brak 
odwodnienia. Zadanie zostało ujęte w budżecie i na pewno będą czynione 

starania o jego realizację. 

2) Radny Jan Kędzia zwrócił uwagę, że złożono wniosek na modernizację 

sieci wodociągowej, który nie został jeszcze rozpatrzony. Radny zapytał, jaka 
jest szansa na realizację zadania. 

Wójt Gminy odp., że wniosek nie został rozpatrzony, jednak są niewielkie 

szanse na pozytywną akceptację, ponieważ gmina Kraszewice znajduje się             
w aglomeracji. Należy zatem szukać dofinansowania z innych źródeł. W tym 

celu planowane jest spotkanie z prezesem Wielkopolskiego Funduszu 

Ochrony Środowiska, skąd jest możliwe zaciągnięcie pożyczki, która po 

dwóch latach spłaty może być częściowo umorzona.  
3) Radny Jan Kędzia zwrócił się z zapytaniem do radnej M. Bronieckiej, jaka 

jest szerokość pobocza drogi w Jaźwinach. 

Radna Małgorzata Broniecka odp., że pobocze drogi ma szerokość od 1,5 m 

do 2 m. 
4) Radny Jan Wojtaszek zwrócił się z prośbą o uzupełnienie strony 

internetowej w zakresie zarządzeń Wójta oraz uchwał. Jeżeli są zmiany                      

w uchwałach, to również należy je uzupełnić. 
5) Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że pogrzeb śp. Waldemara 

Dudki odbędzie się w dniu 31.12. br. o godz. 13.00 w Kraszewicach. 
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6) życzenia noworoczne przekazała radna M. Broniecka oraz radny J. Kędzia.  

7) Wójt Gminy poruszył następujące sprawy bieżące: 

- zwrócił się z prośbą do sołtysów oraz radnych o uruchomienie skrzynek            

e-mailowych, co jest konieczne do prawidłowego przepływu informacji; 
pomocą w założeniu i obsłudze skrzynek służą pracownicy Urzędu; 

- planowane jest zorganizowanie spotkań w sołectwach z mieszkańcami, 

harmonogram do uzgodnienia z sołtysami; 

- w dniu 4.01.2017 planowane jest spotkanie z mieszkańcami Renty               
w sprawie realizacji projektu Pięknieje Wielkopolska Wieś; 

- na dzień 23.01.2017 zaplanowano spotkanie z przedsiębiorcami; prośba do 

radnych i sołtysów o pomoc w rozpowszechnieniu zaproszeń.  
- Wójt Gminy przekazał wszystkim najlepsze życzenia noworoczne. 

8) Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że przedsiębiorcy zgłaszali 

uwagi odnośnie przedstawienia na spotkaniu sprawozdania Komisji 

Rewizyjnej Stowarzyszenia, które ich zdaniem było zbyt szczegółowe. 
Wójt Gminy odp., że każdy ma prawo do anonimowości, dlatego ktoś może 

sobie nie życzyć upowszechniania informacji o wysokości dokonywanych 

wpłat i należy to uszanować. Należy zatem przedstawić sprawozdanie                       
z danymi ogólnymi bez podawania nazwisk wpłacających.  

9) Przewodniczący Rady Gminy przekazał zebranym życzenia noworoczne 

oraz poinformował o finale Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, który 

odbędzie się w sali OSP w Kraszewicach w dniu 15.01.2017r. Kolejna sesja 
planowana jest wstępnie na dzień 20.01.2017r. 

Radny Sylwester Gołdyn zapytał, czy w dniu 14.01 odbędzie się turniej 

siatkówki z udziałem samorządowców.  
Przewodniczący Rady Gminy odp., że turniej będzie się odbywał w ramach 

WOŚP. Szczegóły rozgrywek zostaną ustalone. 

10) Dyrektor Przedszkola, Dorota Pietras przekazała zebranym życzenia 

noworoczne oraz podziękowania za działalność na rzecz budowy nowego 
przedszkola.  

11) Dyrektor SP Kraszewice, Robert Dziwiński złożył życzenia pomyślności 

w nowym roku oraz pozytywnej realizacji budżetu. 
 

Punkt 11. Odpowiedzi na wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

Punkt 12. Zakończenie obrad sesji.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 
Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 1400 XXIV sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  
   Protokołowała:                       Sekretarz Obrad XXIV sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Paulina Gajdka             /-/ Daniel Pyrgiel  


